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Kadernota  
 
Met de kadernota maken we de eerste start voor de  
begroting voor de komende 4 jaar. Door nu al in de kader-
nota aan te geven wat wij als CDA fractie belangrijke punten 
vinden voor onze gemeente, kan het college daar rekening 
mee houden bij het opstellen van de begroting.  
 
In deze kadernota staat dat de gemeente Epe er financieel 
goed voorstaat. De komende jaren is er ruimte in de  
begroting om nieuwe dingen te doen. Dit is ook het beeld wat 

we hebben gekregen van de jaarrekening over 2024, daaruit 
bleek dat we ruim € 4 miljoen hebben overgehouden. 
In de kadernota staan veel goede voorstellen van het college, 
zo steunen wij natuurlijk het voorstel om geld in te zetten 
om onze gemeentelijke sporthallen en buurthuizen op te 
knappen en om te investeren in buitenspeelplekken. Hier  
zetten wij ons al jaren voor in.  
 
Ook staat er een bedrag in voor een jurist, wat ons betreft 
komt er meer geld voor extra personeel. We merken dat de 
voortgang van plannen en opstellen van beleid lang duurt, 
waardoor veel inwoners niet goed weten waar ze aan  
toe zijn. Dat zaken lang duren gecombineerd met het  
overhouden van € 4 miljoen, sluit niet op elkaar aan. Wat 
ons betreft wordt er in de kadernota meer aandacht besteed 
aan tempo te maken bij het opstellen van plannen en beleid.  
  
 

Dinsdag  
1 juli 
2025

Het college van de gemeente Epe presenteert voor het 
eerst een Kadernota aan de gemeenteraad. Hierin staat 
wat het college voor de periode 2026 en 2029 belangrijk 
vindt en waar ze geld aan wil uitgeven. De gemeenteraad 
neemt in juli een besluit over de Kadernota. 
 
Het college zit in het laatste jaar van de bestuursperiode. Veel 
plannen uit het coalitieakkoord zijn al uitgevoerd of worden  
binnenkort afgerond. Tegelijk wordt gewerkt aan een goede  
financiële basis voor het nieuwe bestuur dat, na de gemeente-
raadsverkiezingen, in 2026 begint. 
 
Investeren ondanks onzekerheid 
De wereld om ons heen is onzeker: oorlogen, klimaatverandering 
en economische schommelingen hebben ook effect op gemeenten. 
Gemeenten krijgen de komende jaren onvoldoende geld van het 
Rijk om taken uit te voeren. Toch kan Epe blijven investeren omdat 

we onze financiën goed op orde hebben. Wel moeten er keuzes  
gemaakt worden om dit ook zo te houden in de toekomst. We  
kijken bijvoorbeeld naar wat we kunnen doen met vastgoed dat 
we in bezit hebben en we gaan onderzoeken of de tarieven die  
we voor sommige diensten en producten vragen kostendekkend 
zijn. Keuzes hiervoor nemen we mee in de begroting waar de  
gemeenteraad in het najaar een besluit over neemt.   
 
Belangrijke plannen 
Het college wil onder andere investeren in de volgende punten: 
•     € 28 miljoen extra investeren in gebouwen zoals sport- 
      hallen, buurtcentra en scholen. 
•     € 1,5 miljoen extra reserveren voor een nieuwe brandweer
      kazerne in Oene. 
•     Geld uittrekken voor wegenonderhoud, het herplanten van 
      bomen en het uitvoeren van het mobiliteitsplan (zoals de 

      herinrichting van de Deventerstraat en een fietstunnel bij de 
      Eekterweg). 
•     Het centrum van Epe herinrichten. 
•     De lokale economie versterken op basis van nieuwe beleids-
      plannen (economische visie, nota recreatie en toerisme en  
      evenementenbeleid) die eind 2025 – begin 2026 in de  
      gemeenteraad besproken worden.  
•     Investeren in inwonerparticipatie, informatiebeheer en 
      kunstmatige intelligentie (AI) 
 
Waarom een Kadernota? 
In de Kadernota wordt bepaald welke thema’s en projecten prio-
riteit krijgen in de komende jaren. Dit werd eerder op hooflijnen 
in een Perspectiefnota gedaan. Met de Kadernota kan de ge-
meenteraad eerder in het begrotingsproces (zomer) al aangeven 
wat zij verwerkt willen zien in de begroting (najaar).

Eerste Kadernota voor gemeente Epe     
College wil fors investeren in de toekomst   

In deze editie van de Gemeentewijzer leest u over de Kadernota 2026 – 2029. De       
Kadernota legt de basis voor de begroting voor de komende jaren. Op donderdag       
3 juli wordt de Kadernota besproken in een gezamenlijke raadscommissie (vanaf 19.30 
uur). Maandag 14 juli (vanaf 16.30 uur) neemt de gemeenteraad een besluit over de 
Kadernota. U kunt de vergaderingen bijwonen op het gemeentehuis of online volgen 
of terugkijken op epe.raadsinformatie.nl. Daar vindt u ook de volledige Kadernota. 
Onderstaand leest u eerst over het voorstel van het college voor de Kadernota en      
vervolgens de reacties van de fracties uit de gemeenteraad op het voorstel.
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Voor het eerst een kadernota in de gemeente Epe. 
 
De kadernota is een belangrijk beleidsdocument dat jaarlijks 
in het voorjaar wordt opgesteld door het college van  
burgemeester en wethouders (B&W). De gemeenteraad kan 
dan nog invloed uitoefenen voordat de begroting in het  
najaar wordt vastgesteld. Het vormt de inhoudelijke en  
financiële basis voor de gemeentebegroting van het  
volgende jaar. Hoewel het misschien wat ver van u als  
inwoner af kan staan, kunt u er wel in meer of mindere mate 
mee te maken krijgen. Nieuwe Lijn zal u de komende tijd zo 
goed mogelijk mee nemen en informeren. 

Wat staat er in een kadernota? 
Beleidsvoornemens: Wat de gemeente van plan is te doen 
in de komende jaren. Er is ruimte voor nieuwe ambities en 
beleid.  
Financiële kaders: De verwachte inkomsten en uitgaven,  
inclusief keuzes over belastingen, investeringen en  
bezuinigingen. 
Prioriteiten: Welke thema’s of projecten voorrang krijgen 
(bijvoorbeeld woningbouw, duurzaamheid, veiligheid). 
Richting voor de begroting: De kadernota geeft 
richting aan de begroting die in het najaar wordt 
vastgesteld. 
 
Waarom is de kadernota belangrijk? 
Het is een strategisch document: het bepaalt de 
koers van de gemeente.  
De gemeenteraad gebruikt het om politieke 
keuzes te maken en het college te sturen. Het 
biedt transparantie voor inwoners over waar de 
gemeente naartoe wil. 
 

Met Moties en Amendementen kunnen wijzigingen of  
adviezen aan het college gegeven worden.  Op donderdag  
3 juli gaat Nieuwe Lijn de eerste vragen stellen.  
Onze speerpunten zitten vooral op de ontwikkeling van  
veilige fietsverbindingen, woningbouw, de uitvoering van het 
speelruimtebeleidsplan, maar ook de bouw van een nieuwe 
brandweerkazerne in Oene.  

Oog voor betaalbaarheid & ruimte 
om te ondernemen 
 
De afgelopen jaren heeft de gemeente Epe belangrijke  
stappen gezet. Dit zie je aan de keuzes die we sámen met  
inwoners, ondernemers en verenigingen hebben gemaakt. 
 Investeringen in de dorpscentra maken onze gemeente  
aantrekkelijker en levendiger. Dankzij de inzet op jeugdzorg, 
buurtpunten en verenigingen krijgen mensen dichtbij huis de 
ondersteuning die nodig is. En ook het woningaanbod groeit 
gestaag, al gaat dat door landelijk en provinciaal beleid nog 
niet zo snel als we zouden willen. 

Deze lijn zetten we voort, met een nuchtere blik en oog voor 
wat écht telt. Voor de VVD is dat bovenal: veiligheid. Want 
vrijheid begint bij je veilig voelen – thuis, op straat en online. 
Of het nu gaat om goed verlichte fietsroutes, een wijkagent 

die je kent, of snelle hulp als het nodig is: inwoners moeten 
kunnen vertrouwen op een gemeente die klaarstaat. Niet pas 
als er iets misgaat, maar juist door preventie, zichtbaarheid 
en samenwerking in de buurt. 

Tegelijk blijven we letten op het geld in de 
gemeentekas. We maken solide keuzes die 
onze voorzieningen op peil houden en  
toekomstige lasten beperken. We investeren 
in onderhoud, verduurzamen waar het  
kan en houden vast aan lage lasten voor 
 inwoners en ondernemers. 
 
Goed bestuur betekent niet alles tegelijk 
willen, maar slimme keuzes maken. Wat 
goed is, houden we vast. Wat beter kan, 
pakken we aan. En altijd met oog voor  
betaalbaarheid en ruimte om te onder-
nemen. Zo bouwen we verder aan een  
gemeente waar het prettig wonen, werken 
en samenleven is. 
 

Reactie van SGP/CU op kadernota 
 
De eerste kadernota 2026-2029 van de gemeente Epe is  
een feit. Met deze nota stellen we de kaders vast voor de  
begroting die we na de zomer gaan opstellen. Als fractie van 
de SGP/CU vinden we het een goede stap dat onze gemeente 
een kadernota heeft opgesteld. We willen dan ook van harte 
het college en de ambtelijke ondersteuning feliciteren met  
dit document. 
 
Inhoudelijk vinden we de kadernota een degelijk stuk werk. 
Mede door het voorzichtige begrotingsbeleid van de afgelo-

pen jaren, onder het motto eerst sparen en dan pas uitgeven, 
hoeft de gemeente Epe nu geen grote bezuinigingen door te 
voeren. Daar zijn we als fractie blij mee, want het is voor een 
aantal huishoudens al moeilijk genoeg om de eindjes aan  
elkaar te knopen. Daar past geen grote lastenverzwaring bij. 
 
Het is goed dat er stevig geïnvesteerd wordt op onderwijs, 
want wie de jeugd heeft, heeft de toekomst. De versterking 
van de jeugdzorg past hier goed bij.  
 
Verder ligt het woningbouwprogramma goed op schema en 
daarvoor willen we de wethouder van ruimte graag een  
compliment geven. 
 
Aandacht willen we vragen voor 2 dingen. Allereerst 
de  
energietransitie. Deze krijgt onvoldoende vorm. 
Hiervoor moeten nog een aantal noodzakelijke 
stappen gezet worden. Daarnaast het onderhoud 
van de wegen in het buitengebied. Ook dat kan 

nog verbeterd worden. We zijn wel content met het feit dat 
het college hiervoor extra geld wil vrijmaken.  
 
Kortom, heel goed dat deze kadernota er ligt. We willen hier 
als gemeente ervaring mee opdoen en ervan leren. Dit is een 
mooie eerste stap.  

Fractie SGP/CU
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Kadernota geeft gemeente-
raad tijdig invloed 
 
Eindelijk is het zover. Voor het eerst presenteert het college 
aan de gemeenteraad een Kadernota in plaats van een  
Perspectiefnota. Dit is belangrijk voor ons. We hebben ons hier 
vanaf het begin van deze raadsperiode hard voor gemaakt.  
Wat is het verschil? De oude Perspectiefnota gaf alleen  
richtingen en ideeën, zonder cijfers die echt de diepte in  

gingen. De nieuwe Kadernota laat nú al zien welke financiële 
keuzes belangrijk zijn voor het komende jaar — mét cijfers. 
Dit helpt de gemeenteraad om beter te sturen en duidelijke  
afspraken te maken met het college. 
 
De raad krijgt hierdoor eerder inzicht en meer invloed op de 
begroting. Dit is niet alleen belangrijk voor de raadsleden, 
maar vooral voor jullie: onze inwoners. Júllie gekozen  
vertegenwoordigers krijgen meer invloed op de kaders van  
de financiële huishouding van de gemeente. 
 
Ook bij de behandeling van deze Kadernota staat D66  
gemeente Epe zoals altijd voor: sociaal waar nodig, liberaal 
waar mogelijk en altijd progressief. We letten daarmee op wat 
deze nota betekent voor kwetsbare groepen, hoe inwoners 
kunnen meedenken en hoe de gemeentelijke dienstverlening 
is geregeld. Klimaatadaptatie en het beschermen en versterken 
van natuur en waterkwaliteit blijven vanzelfsprekend  
belangrijke thema’s om voor een gezonde en fijne  
leefomgeving te zorgen. 
 

Er volgen in november ongetwijfeld nog aanpassingen bij het 
opstellen van de uiteindelijke begroting, maar de belangrijkste 
keuzes worden nú gemaakt. 
Wilt u ons nog iets meegeven voor de behandeling van de  
Kadernota? Laat het ons gerust weten op nhbadoorn@epe.nl! 

Gemeentebelangen Epe:  
realistisch, kritisch en betrokken 

 
Voor Gemeentebelangen Epe is het belangrijkste speerpunt 
tijdens de behandeling van de Kadernota 2026–2029:        
eerlijkheid over keuzes en duidelijkheid richting  
inwoners. 
 
We zien in de Kadernota een financieel sluitend verhaal met 
positieve saldi, maar achter die cijfers gaan onzekerheden 
schuil. Veel ambities worden gedekt met incidenteel geld,  

terwijl structurele opgaven – zoals woningbouw, mobiliteit, 
onderhoud van de openbare ruimte en zorg – juist om  
duurzame keuzes vragen. Wij vragen daarom om realisme: 
zijn de plannen uitvoerbaar, betaalbaar én bestuurbaar? 
 
Op het gebied van woningbouw pleiten wij voor versnelling, 
met meer betaalbare woningen voor jongeren, ouderen en 
starters. Geen dikke rapporten meer, maar concrete stappen – 
ook in het buitengebied waar ruimte en initiatief voorhanden 
zijn. 
Op het vlak van duurzaamheid blijven wij kritisch. We willen 
meewerken aan energiebesparing en verduurzaming, maar 
zonder onze gemeente vol te leggen met zonnevelden of 
windmolens. Eerst daken benutten, dan pas verder kijken – 
mét draagvlak en haalbaarheid. 
 
Tot slot: participatie is geen formaliteit. We horen nog te vaak 
dat inwoners zich niet serieus genomen voelen. Wij willen in-
woners eerder betrekken, hun kennis benutten en keuzes 
beter uitleggen. Want de gemeente is er niet voor zichzelf, 
maar voor haar inwoners. 

Gemeentebelangen Epe staat voor een nuchtere en eerlijke 
aanpak – met aandacht voor wat wél kan, in plaats van 
mooie beloftes die straks stranden of weer veranderen. 
Met vriendelijke groeten 
  
Fractie en Fractieondersteuningsteam Gemeentebelangen Epe 
06 51519567- info@gemeentebelangen-epe.nl 

SAMEN DOEN! 
 
SANMEN DOEN!, het motto van GroenLinks in de gemeente 
Epe. 
 
Ofwel verbinding zoeken. Wij kunnen ons in grote lijnen  
vinden in de Kadernota. Toch zouden wij wel wat meer  
aandacht voor het verbinding zoeken met jongeren, mensen 
die op de vlucht zijn voor oorlog, geweld of omdat ze een an-
dere leefwijze, identiteit of geloof hebben. 
 
Onze opmerkingen over de Kadernota 2026-2029. 

Pijler Sociaal 
Zo kan het huisvestings-
plan Onderwijs met uitzon-
dering de plannen rond ’t 
Mosterdzaadje onze goed-
keuring hebben. In onze 
ogen is het plan voor het 
Mosterdzaadje veel te 
groot en een aantasting 
van Gortel. Een jongeren-
centrum in het dorp Epe is 
noodzakelijk. 
 
Pijler Ruimte 

Herinrichting centrum dorp Epe. Dit is wel hard nodig om het 
centrum aantrekkelijk te houden. Zo zou de dorpsbeek boven-
gronds kunnen, maar dan zou al het doorgaande autoverkeer 
uit het stuk Hoofdstraat vanaf de Emmastraat tot de Kuipers-
weg moeten en dit stuk sterk vergroend moeten worden.  
Elders in het land heeft zo’n ingreep een positieve invloed voor 
de ondernemers in dit gebied. Ook moeten alle kinderkopjes 

eruit en vervangen worden door rolstoel- en rollator- 
vriendelijke bestrating. 
 
Voor jongeren en starters zou er veel meer gebouwd moeten 
worden. De doorstroming in het betaalbare huur- en koop- 
segment stagneert. Te veel sociale huurwoningen worden  
toegewezen aan ouderen, die een duur koophuis achterlaten. 
Zij zouden niet in aanmerking moeten komen voor een sociale 
huurwoning. 
 
Pijler Economie 
We zullen waakzaam moeten blijven dat de recreatie en het 
toerisme geen aanslag plegen op onze natuur. GroenLinks 
heeft de verbinding gezocht met de PvdA . Nu vergaderen we 
al samen en de komende verkiezingen gaan we in met een  
gezamenlijke lijst. 
 
Sluit je aan bij deze nieuwe beweging. 
 
GroenLinks-fractie 
Jwvanderbaan@epe.nl
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Een keuzevrij kadernota 
 
De kadernota die Burgemeester en Wethouders aan de gemeen-
teraad voorlegt kent geen nieuw beleid. In 2026 zijn er weer  
gemeenteraadsverkiezingen en die kunnen leiden tot een  
andere personele invulling van zowel de raad als het college. 
Keuzes voor nieuw beleid worden daarom overgelaten aan de 
opvolgers. Dat maakt natuurlijk zo’n Kadernota een stuk minder 
spannend, maar het is wel de juiste werkwijze. 
Wat de Kadernota ook in de weg zit, zijn de vele onzekerheden 
om juiste beslissingen te kunnen. Denk aan de problematiek 
rondom stikstof en de elektriciteitsvoorziening. 

Toch vragen meerdere belangrijke zaken om een duidelijk beleid 
en voortvarende aanpak. Voor mij blijft de realisatie van een  
gevarieerd en betaalbaar woningaanbod essentieel. De bestuur-
lijke ambitie om tot 2030 zo’n 1800 woningen te bouwen wordt 
niet gehaald. De achterstand kan misschien worden verkleind 
door meer te bouwen voor senioren, waardoor er doorstroming 
op de woningmarkt gaat plaatsvinden. Ook door splitsing van 
woningen in de kernen sneller mogelijk te maken, kan een  
inhaalslag worden gemaakt. 
 
Het wordt mijns inziens eindelijk eens tijd om meer te investeren 
in het onderhoud van onze wegen en de openbare ruimte.  
En dat met meer gezond  verstand en de miljoenen niet te  
verkwanselen aan het boven de grond halen van de Dorpsche  
Beek in Epe. 
Ik sta voor een gemeentebestuur dat doet wat het zegt en  
transparant is in zijn handelen. Daarom zal ik blijven hameren 
op zo min mogelijk besloten vergaderingen en bijeenkomsten. 
Tijdens de raadsbehandeling van de kadernota zal ik deze en 
nog andere zaken aan de orde stellen. 
 
Joop van Nuijs 
PvdA Epe

Oude wijn in nieuwe zakken 
 
De kadernota is een nieuwe naam voor het visiedocument in 
het voorjaar, maar deze is minstens net zo woke als de  
perspectiefnota in vorige jaren.  
 
Klimaat- en stikstofbeleid, diversiteitsbeleid en naast al die 
andere vluchtelingenopvangen nu ook nog een AZC. Epe gaat 
er niet op vooruit. 
  
FVD is de partij voor vrijheid en realisme. Ook vinden wij 
rechtvaardigheid, natuur en milieu en voldoende huizen voor 

onze eigen mensen belangrijk. Stuk voor stuk zaken die door 
het woke beleid van de coalitie onmogelijk worden gemaakt.  
 
Door irrationeel klimaatbeleid zijn huizen niet meer betaal-
baar. De enige manier om een paar huizen betaalbaar te 
maken voor deze coalitie is door straks een groot AZC bij  
iemand voor de deur te zetten. Het kleine aantal huizen dat 
nog beschikbaar komt wordt nota bene met voorrang aan 
statushouders gegeven. 
  
Zonnevelden zijn milieurampen. Zware metalen 
lekken in de grond en zonnepanelen die stuk 
gaan zorgen voor scherpe delen op kilometers af-
stand. Bovendien zorgt netcongestie ervoor dat 
het netwerk vastloopt en veel van de opgewekte 
stroom verloren gaat. 
  
Nog voor de verkiezingen wil deze coalitie er  
diversiteitsbeleid doorheen drukken voor het 
‘’wegnemen van belemmeringen in ons eigen 
HRM beleid” en “bewustwording in het  
verenigingsleven”.  

Typisch woke. Het wegnemen van belemmeringen door extra 
belemmeringen te creëren.   
 
De focus van FVD bij deze kadernota zal zijn aan te tonen  
dat dergelijk woke beleid niet goed is voor onze gemeente.  
Gelukkig hebben de inwoners het laatste woord op 18 maart 
bij de gemeenteraadsverkiezingen. 

Niet doorschuiven:  
oppakken is afmaken 
 
Fractie Boermans waardeert dat het college in de Kadernota 
inzicht geeft in de voortgang van beleid. In een tijd van  
personeelskrapte en maatschappelijke druk is het realiseren 
van 72 van de 110 beleidsvoornemens op zichzelf een  
prestatie die erkenning verdient. 
 
Tegelijkertijd zitten we in de nadagen van dit college. Over 
minder dan negen maanden zijn er gemeenteraadsverkiezingen 
waarna een nieuw college aantreedt. Dus is het logisch om te 
kijken wat er nog moet worden afgerond in deze laatste 
maanden. 

 
Inwoners ervaren al jaren te weinig invloed op het lokaal  
bestuur. Daarom is het goed dat deze gemeenteraad heeft  
ingezet op participatie. Wij hadden verwacht dat daar écht 
voortgang op was geboekt. Helaas: de kadernota noemt  
participatie belangrijk, maar laat geen overzicht van prestaties 
zien; ook geen rapportage over effectiviteit – en ook geen 
nieuw onderzoek naar hoe inwoners het gemeentebestuur nu 
ervaren. Dat is een grote gemiste kans in onze optiek. 
 
Ook veel andere dossiers blijven liggen. Zo ligt het handhavings-
beleid al jaren stil, is het groenbeleid wederom vertraagd en 
ontbreekt de economische visie nog steeds. Toch kondigt  
het college in haar nadagen nieuw beleid aan terwijl niet  
afgeronde projecten worden bestempeld als “bijna voltooid”!  
 
Wij vinden het creatief maar niet objectief. Wij zeggen: eerst 
afmaken waar je aan begonnen bent. Fractie Boermans is  
onafhankelijk, positief, kritisch waar nodig en kijkt verder. 
 
Joost Boermans 
Fractievoorzitter 


